
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

Hierbij doen wij u onze beantwoording toekomen van de vragen ex art. 36 RvO van de 

heer J. de Haan van de fractie van het CDA over volks- en voedseltuinen. De vragen 

treft u als bijlage aan.  

 

1. Deelt het college de mening van de stichting Groninger Voedseltuinen dat bij de 

planvorming van nieuwe wijken grond gereserveerd dient te worden voor volks- en 

voedseltuinen? Zo nee, waarom niet? Zijn hier reeds plannen voor gemaakt?  

Wij onderschrijven het belang van volks- en voedseltuinen. Het stimuleren hiervan 

past binnen de ambities en doelen van het coalitieakkoord en draagt bij aan de 

eiwittransitie door plantaardig eten op buurtniveau dicht bij de mensen te brengen. 

Daarnaast past het binnen ambities uit beleid zoals het Groenplan VitamineG en de 

Voedselagenda. Ook in de Leidraad Openbare ruimte worden voedseltuinen 

genoemd.  

 

Bij verschillende nieuwe ontwikkelingen, wordt de mogelijkheid tot het creëren 

van kleinschalige buurtmoestuinen en het stimuleren van lokale voedselinitiatieven 

al wel meegegeven. Bij de Vitaliteitscampus Kardinge is het verbouwen en 

verkopen van lokaal geproduceerd voedsel opgenomen in het bidbook. Rondom 

het zonnepark Meerstad Noord wordt een deel van de grond verpacht aan lokale 

voedselinitiatieven. Bij de Suikerzijde wordt onderzocht of kleinschalige 

buurtmoestuinen in de tijdelijke en permanente periode een plek kunnen krijgen. 

Ook op Westpark zijn, mede dankzij het Europese project Food Trails mooie  
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Volgvel 1 

 

voedselinitiatieven ontplooid. Tevens hebben bewoners binnen het project ‘eetbare 

stad’ al verschillende buurtmoestuinen, fruitbomen en ander eetbaar groen 

aangelegd.1  

 

Voor de ruimtelijke afweging maakt het uit of er ruimte gereserveerd moet worden 

voor een grootschalig complex of een kleine buurtmoestuin. Hoewel we het belang 

van volks- en voedseltuinen erkennen, is de openbare ruimte in onze gemeente 

schaars. Als we bij planvorming hier grond voor willen reserveren, wordt dit een 

ruimtelijke afweging naast andere ‘ruimtevragers’ zoals wonen, werken, groen, 

spelen en sporten. Daarnaast heeft dit natuurlijk ook financiële consequenties. 

 

U verwijst in uw vraag naar de lange wachtlijsten voor volkstuinen. Voor 

bestaande wijken en buurten kunnen buurtmoestuinen een uitkomst bieden.2 

Bewoners kunnen nu al, in overleg met de gemeente, een braakliggend stukje land 

of bestaande groenstroken gebruiken om een buurtmoestuin, kruidentuin of een 

aantal fruitbomen aan te leggen. Daarnaast wordt in het artikel van OOGTV ook al 

aangegeven dat sommige volkstuincomplexen, grote tuinen aanbieden. Voor 

inwoners die behoefte hebben aan een kleiner stuk grond, kan een buurtmoestuin 

in een groenstrook of een moestuinbak de oplossing zijn. Op deze manier 

stimuleren we ook het tuinieren dichter bij huis en met buurtbewoners.  We zullen 

deze mogelijkheid meer onder de aandacht brengen. 

 

We onderzoeken of het stimuleren van meer buurtmoestuinen kan voldoen aan de 

vraag of dat er meer behoefte is aan grotere of andersoortige complexen. De 

uitkomst hiervan zullen we meenemen bij de herzien van de Voedselagenda.  

 

2. Heeft het college inzichtelijk hoe lang de wachttijden voor volks- en voedseltuinen 

zijn in de gemeente? Zo nee, is de gemeente bereid dit in kaart te brengen? Zo nee, 

waarom niet? 

We zien de signalen zoals genoemd in het artikel van OOGTV3 en nemen deze 

serieus. We zijn bezig de wachtlijsten in kaart te brengen. 

 

3. Deelt het college de mening van het CDA dat volks- en voedseltuinen van grote 

waarde kunnen zijn voor de sociale cohesie binnen Groningen? 

Ja, we delen deze mening.  

 

4. Is het college bereid om te inventariseren welke gemeentelijke grond in potentie 

kan worden uitgegeven met de functie/bestemming van volkstuin? Zo nee, waarom 

niet? 

We zijn bereid dit te inventariseren. We gaan in gesprek met de directeuren van de 

gebiedsontwikkelingen en de afdeling grondzaken om te zien of hier ruimte voor  

  

 
1 Zie hiervoor ook de kaart op: https://eetbaargroningen.nl/interactieve-kaart/  
2 Voor meer informatie zie: https://gemeente.groningen.nl/buurtmoestuin-aanvragen  
3 Voor het artikel op OOGTV, zie: https://www.oogtv.nl/2023/03/volks-en-voedseltuinen-zijn-hip-

tuinen-moeten-een-plek-krijgen-in-de-planvorming-van-nieuwe-wijken/  

https://eetbaargroningen.nl/interactieve-kaart/
https://gemeente.groningen.nl/buurtmoestuin-aanvragen
https://www.oogtv.nl/2023/03/volks-en-voedseltuinen-zijn-hip-tuinen-moeten-een-plek-krijgen-in-de-planvorming-van-nieuwe-wijken/
https://www.oogtv.nl/2023/03/volks-en-voedseltuinen-zijn-hip-tuinen-moeten-een-plek-krijgen-in-de-planvorming-van-nieuwe-wijken/
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is. Daarnaast onderzoekt het college waar precies vraag naar is en of het meer en 

beter stimuleren van door bewoners geïnitieerde buurtmoestuinen aan deze vraag 

kan voldoen. Ook dit nemen we mee bij het herzien van de Voedselagenda.  

 

Wij vertrouwen er op uw vragen hiermee voldoende te hebben beantwoord. 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 


